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PROTOKÓŁ NR XXXIX/17 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 30 listopada 2017 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  28 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXIX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska  w Łodzi                              

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego. 

7. Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi dotycząca 

budowy trasy S-14. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań powiatu powierzonych w drodze uchwał innym 

podmiotom.   

9. Przyjęcie sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 

2018; 

b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Statutowo-Prawnej Rady Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018; 

c) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo-Finansowej Rady Powiatu Zgierskiego 

na rok 2018; 

d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018; 

f) zatwierdzenia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

g) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

h) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

Przestrzennej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

i) zatwierdzenia planu pracy Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018;  

j) rozpatrzenie skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego     w Zgierzu; 

k) przyjęcia od Ministra Edukacji Narodowej zadań publicznych z zakresu administracji 

rządowej; 

l) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi                            

oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu; 

m) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  22 grudnia                   

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 
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15.  Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXXIX sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1009. Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy 

obecności. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady przekazała, że w dniu 29 listopada br. Zarząd Powiatu Zgierskiego 

przekazał projekty uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.                  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B; 

2) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.                  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017  – druk C; 

3) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.                 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2017-2028; 

4) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego 

na rok 2018 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXXIX sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10n projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego   z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego 

na rok  2017 – druk B. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                            

w pkt 10o projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego                

na rok  2017 – druk C. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                            

w pkt 10p projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata  2017-2028. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                            

w pkt 10q projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 4 stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXIX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska  w Łodzi                              

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego. 

7. Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi dotycząca 

budowy trasy S-14. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań powiatu powierzonych w drodze uchwał innym 

podmiotom.   

9. Przyjęcie sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 

2018; 

b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Statutowo-Prawnej Rady Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018; 

c) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo-Finansowej Rady Powiatu Zgierskiego 

na rok 2018; 

d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018; 

f) zatwierdzenia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

g) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

h) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

Przestrzennej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

i) zatwierdzenia planu pracy Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018;  

j) rozpatrzenie skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego     w Zgierzu; 

k) przyjęcia od Ministra Edukacji Narodowej zadań publicznych z zakresu administracji 

rządowej; 

l) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi                            

oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu; 

m) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  22 grudnia                   

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A; 

n) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia      

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B; 

o) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia     

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk C; 
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p) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia    

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028; 

q) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) zalegającej wody na asfalcie po źle wykonanej inwestycji drogowej przebudowy drogi 

powiatowej Parzyce-Leśmierz-Cedrowice – załącznik nr 9  do protokołu; 

2) braku nadzoru Zarządu, złego planowania i złego zaprojektowania przebudowy drogi 

powiatowej Nr 5147E Borszyn-Trojany-Różyce Żmijowe – załącznik nr 10  do protokołu; 

3) toczących się sporów sądowych – załącznik nr 11 do protokołu; 

4) wyroku Sądu II instancji i braku nadzoru nad placówką oświatową Powiatu Zgierskiego 

oraz możliwości naruszenia dyscypliny finansów w Zespole Szkół Ogólnokształcących 

im. S. Staszica w Zgierzu na rok  2018 – załącznik nr 12 do protokołu; 

5) niezaplanowania w budżecie na rok 2018 środków na wydatki związane                                          

z wynagrodzeniami i pochodnymi od wynagrodzeń dla nauczycieli pracowników 

placówek oświatowych Powiatu Zgierskiego - załącznik nr 13 do protokołu; 

6) niezrealizowania zadania inwestycyjnego zaplanowanego na rok 2017 przebudowa drogi 

powiatowej Nr 5122E ul. Długa w Rosanowie, gm. Zgierz – załącznik nr 14 do protokołu; 

7) zadłużania Powiatu Zgierskiego przez obecny Zarząd – załącznik nr 15 do protokołu; 

8) niezrealizowanych inwestycji w roku 2017 i braku pozyskania środków zewnętrznych 

mimo złożonych wniosków – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radny Michał Pilarski podniósł następujące sprawy: 

1) zapytał o sytuację projektu i planów co do Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego                             

i Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu. Radny poprosił o przedstawienie agendy 

działań z datami miesięcznymi, wskazanie kiedy Zarząd zamierza złożyć ponowny 

wniosek, czy został on złożony, jakie działania zostały podjęte oraz imienne wskazanie 

kto zajmuje się tą sprawą. Radny pyta również o wskazanie miejsca w projekcie budżetu 

na rok 2018, w którym są zabezpieczone środki na ten projekt. Radny prosi o pisemne 

zajęcie stanowiska co w sytuacji, kiedy ten projekt nie przejdzie. Radny prosi też o zajęcie 

stanowiska co do przyrzeczenia publicznego jakie złożył jeden z członków Zarządu, 

obiecując, że jeżeli projekt Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego nie przejdzie, środki te 

zostaną przeznaczone na Młodzieżowy Dom Kultury w Zgierzu; 
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2) jaka kancelaria prawna obsługuje Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu i w jakim trybie 

została wybrana. 

 

Radny Michał Pieruń zauważył, że w zakładce „Interpelacje” na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu nie ma żadnej z interpelacji złożonych przez radnego. 

Przyznaje, że składał interpelacje tylko w formie ustnej, a odpowiedzi otrzymywał pisemnie. 

Wobec tego prosił, aby pisemne odpowiedzi na interpelacje składane ustnie znalazły się                      

w odpowiednim miejscu. Następnie radny odniósł się do kwestii skrzyżowania ulic 

Gałczyńskiego i Parzęczewska w Zgierzu. Jest zawiedziony, że ten projekt nie przeszedł ze 

względów formalnych, ale Starostwo miało wskazany termin na uzupełnienie wniosku. Pismo 

z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi wskazywało termin 3 listopada, a Starostwo złożyło 

dokumenty 6 listopada - po terminie. Starostwo, nawet w sytuacji, gdy pojawia się szansa na 

uzupełnienie wniosku, robi to po terminie. Radny wskazał, że projekt raz już upadł                            

i wydawało się, że w tym roku, mając już doświadczenia lat poprzednich, wniosek będzie 

przygotowany tak, że przejdzie. Radny prosi o wskazanie, kto odpowiadał za wniosek                            

i z jakich powodów wniosek został źle przygotowany. 

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył interpelacje w sprawach: 

1) audytu energetycznego budynku Zespołu Szkół Zawodowych w Ozorkowie – załącznik   

nr 17 do protokołu; 

2) sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Specjalnych w Ozorkowie – załącznik nr 18                  

do protokołu; 

3) wynagrodzenia inspektora nadzoru przy inwestycji przebudowa drogi powiatowej                           

w miejscowości Trojany – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Radna Bożena Palmowska była zainteresowana, czy została wyłoniona już firma, która będzie 

dbała o porządek i odśnieżanie ulic w Zgierzu. Ponadto radna podziękowała Zarządowi,                    

że pracownicy Starostwa otrzymają nagrody na święta i w przyszłym roku jest planowana 

podwyżka  dla pracowników.  

 

Radny Witold Kosmowski odniósł się do drogi w Trojanach. W budżecie jest napisane,                     

że projekt realizowany jest na terenie gminy Parzęczew, a w rzeczywistości 700 metrów 

przebudowywane jest na terenie gminy Ozorków. Radny zapytał, czy taki zapis budżetowy 

upoważnia Zarząd  do realizacji tej inwestycji na terenie gminy Ozorków, czy nie i czy nie 

została naruszona dyscyplina finansów publicznych. Czy należy ten zapis skorygować,                    

aby nie narazić się na zarzuty ze strony Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXXIX sesję stanowią załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad. 6 

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi o działalności Inspekcji 

na obszarze Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Łodzi Krzysztof Wójcik 

przedstawił informację.  Szczególnie skupił się na gospodarce odpadami na terenie powiatu. 

Podniósł temat Spółki Eko Boruta. Przekazał, że są po spotkaniu Centrum Zarządzania 

Kryzysowego u Wojewody Łódzkiego. W ubiegłym tygodniu wystąpili do sądu o zmianę, 

albo ustanowienie nowego likwidatora. Nie może być tak, że właściciel spółki, którego sąd 

ustanowił likwidatorem, ukrywa się, nie podejmuje żadnej korespondencji. Zmierzają do tego, 

żeby wszystkie drogi wyczerpać, żeby tę likwidację przeprowadzić. Była bardzo mokra 

jesień, odpływ kanalizacji jest zablokowany, bo spółka nie płaciła, więc Wod-Kan Zgierz 
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zablokował jej odpływ ścieków, więc zaczęło to wszystko wylewać. W związku z tym 

robione były tam badania, miasto Zgierz też takie zleciło. Jakkolwiek normy pewnych 

wskaźników zanieczyszczeń są przekroczone, to nie ma takiego dramatu, żeby oczyszczalnia 

sobie z tym nie poradziła. Jest znowu problem natury formalnoprawnej, kto ma za to zapłacić. 

Wie, że miasto Zgierz ten początkowy odbiór chciało sfinansować. Następnie dyrektor 

przekazał, że w tym roku na terenie byłych zakładów Boruta dwie rzeczy były takie 

bulwersujące. Mianowicie na terenie firmy Sanserw buchnęło coś do góry, do końca nie 

wiadomo co, jakiś pył pomarańczowy. Firma ta jest regularnie przez WIOŚ kontrolowana i 

jeżeli w ramach ustawy o swobodzie działalności gospodarczej zawiadamiają o kontroli nic 

się nie dzieje, wszystko jest ładnie posprzątane. Natomiast to zdarzenie awaryjne, które miało 

miejsce pozwoliło WIOŚ wejść do Sanserwu bez zapowiedzi. Pokazało to, czym się różni 

kontrola zapowiadana od kontroli niezapowiadanej. Delikatnie mówiąc w Sanserwie panował 

bałagan, dlatego też zdecydowali się wszcząć dwa postępowania. Jedno to  wymierzenie kary 

pieniężnej - w ciągu dwóch tygodni taką decyzję na kilkadziesiąt tysięcy zł wymierzą, od 

której firma na pewno się odwoła do Głównego Inspektora Ochrony Środowiska. I drugie 

postępowanie w sprawie wstrzymania działalności, ponieważ ich zdaniem ten bałagan, który 

tam był wypełniał znamiona tego, że mogłoby to zagrozić życiu i zdrowiu pracowników tam 

pracujących. Taka decyzja już została wydana, ona ma rygor natychmiastowej wykonalności. 

Firma ma czas do uprzątnięcia terenu do końca grudnia. Jeżeli teren zostanie uprzątnięty 

doprowadzi do tego, że działalność będzie zgodna z wydanym przez Starostwo zezwoleniem  

i będą musieli to wstrzymanie odwiesić. Takie są przepisy, że jeżeli ustały przesłanki do 

wstrzymania, odwieszamy je i firma może dalej prowadzić działalność. Natomiast Starostwo 

jako organ wydający zezwolenie może firmie pogrozić. Starostwo dostało od WIOŚ protokół 

i może wystosować taką jakby żółtą kartkę prosząc o przestrzeganie przepisów, bo jeżeli                    

w kolejnej kontroli nie będą przestrzegane przepisy będzie można to pozwolenie cofnąć                       

i wtedy firma nie będzie mogła w tym miejscu po prostu prowadzić działalności.  

Kolejna sprawa dotyczy firmy Green-Tec. Mamy oto w centrum Polski mafię odpadową, 

która ciągnie żywe, śmierdzące  odpady komunalne z Anglii. WIOŚ ze strażą graniczną to 

złapali, pozawiadamiali wszystkie możliwe urzędy. Tam są odpady magazynowane po prostu 

w dużym metalowym budynku postawionym tak naprawdę na gołym gruncie. Nie ma żadnej 

gaśnicy niczego, a tam są odpady również takie jak papier, plastik, które mogą spłonąć. 

WIOŚ ma doświadczenie, jak takie firmy często działają, że po pewnym czasie odpady po 

prostu płoną. To, co złapali tu w tym roku, to jest  sprawa ogólnopolska. Na tyle jest 

poważna, że jak skierowali zawiadomienie do Prokuratury w Zgierzu, to otrzymali 

zawiadomienie od Prokuratury Okręgowej, że przenosi śledztwo ze Zgierza do Pabianic                    

ze względu na również udział w sprawie byłego już zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Zgierzu. Także sprawa jest bardzo poważna, łańcuszek firm powiązanych, komuś 

się opłaca z Anglii jak również z Niemiec ściągać do nas odpady. GIOŚ zawiadomił 

oczywiście brytyjską agencję ochrony  środowiska. Straż pożarna też stwierdziła tam szereg 

nieprawidłowości związanych z bezpieczeństwem pożarowym. W związku z tym,                           

co stwierdzili wiosną (w marcu) wystosowali również dwa wystąpienia do Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu do Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska i do Powiatowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. W momencie, kiedy weszli na kontrolę w marcu, firma 

jeszcze nie miała zezwolenia na magazynowanie odpadów w tym miejscu. Dyrektor 

sygnalizował naczelnik wydziału, że takie pismo wpłynie, bo zdaniem WIOŚ jest tam 

zagrożenie pożarowe i prosili aby tego zezwolenia nie wydawać, żeby przynajmniej poczekać 

aż straż pożarna się wypowie po ich zawiadomieniu, czy takie zagrożenie jest. Bo zagrożenie 

pożarowe to jest zagrożenie dla życia i zdrowia ludzi jednocześnie i to jest przesłanka, żeby 

zezwolenia nie wydać. Takie zezwolenie Starostwo wydało. Poza tym brak odpowiedzi PINB 

na dwa pisma (jedno z 14 marca, drugie z 29 czerwca) na zapytanie, czy podjęte zostały 

czynności, o których mowa w art. 71 ustawy Prawo budowlane, jeżeli spółka nie dokonała 

zgłoszenia zmiany sposobu użytkowania obiektu, a także przekazania innych informacji                        

o podjętych czynnościach. „Ktoś kiedyś przy ośmiorniczkach - prawnuk wspaniałego pisarza 

Henryka Sienkiewicza - powiedział, że państwo polskie istnieje tylko teoretycznie.                          
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Ale jednocześnie ta sama osoba dodała, że jeżeli wszystkie organy działają do kupy razem,                

to jest zadziwiająco skuteczne. Prośba gorąca, działajmy do kupy razem w takich sytuacjach.” 

Tak naprawdę oczekiwanie, że WIOŚ wszystko załatwi, to jest błędne oczekiwanie. Jeżeli 

okres rozpatrywania odwołania od ich decyzji trwa 2 lata, bo GIOŚ jest zawalony 

odwołaniami z całej Polski, a takie a nie inne możliwości kadrowe ma, to przez te dwa lata 

tak naprawdę przedsiębiorca sobie prowadzi działalność i zarabia na poczet ewentualnie 

przyszłej do zapłacenia kary. Wie, że jest ciężko nie wydać zezwolenia (decyzji), bo ustawa       

o odpadach jest bardzo liberalna. Jednak zdaniem WIOŚ tu w tym przypadku można było 

spróbować i to w jakiś sposób powstrzymać i to pohamować. Efekt mamy w tej chwili taki,  

że tam cały czas są dowożone odpady. WIOŚ swoje postępowanie zawiesił do czasu 

rozstrzygnięcia trwającego postępowania w GIOŚ związanego z zawróceniem tych odpadów, 

co pewnie będzie trwało, bo zwrócono się z zapytaniem do tej angielskiej agencji.  

 

Radny Witold Kosmowski przypomniał, że rok temu przy prezentacji informacji poruszany 

był temat Toru Łódź w gminie Stryków. Na jakim to jest etapie, czy już jest wszystko zgodne, 

bo wtedy miał być tor elektryczny, później to był tor normalnie dla samochodów spalinowych 

- były tam rozbieżności w interpretacji. Było postępowanie przez WIOŚ prowadzone.                    

Następnie radny zadał pytanie, czy inspektor ochrony środowiska myśli o, jakimś wspólnym 

nawet, wystąpieniu w szczególności z gminami, żeby zmienić ustawę o odbiorze śmieci.                    

W chwili obecnej robi się po prostu podział rynku, co przetarg to każda gmina dokłada mniej 

więcej od 60 do 90 procent więcej niż rok wcześniej. Zostaje tylko jedna instalacja dla 

naszego powiatu, która obsługuje kilka, jak nie kilkanaście powiatów i po prostu wiadomo,      

że za chwilę te śmieci będą jeszcze droższe. Gminy, które stać starają się dokładać, ale też 

podnoszą opłaty śmieciowe, bo po prostu za dwa lata będziemy zakładnikami tej ustawy.               

Za chwilę naprawdę będziemy mieli taki problem, albo te śmieci będziemy musieli jakoś 

upychać po różnych kopalniach piachu nielegalnie, żeby te koszty nie były tak generowane.   

 

Dyrektor przekazał, że sprawa Toru Łódź jest zamknięta. Tam Wojewoda również się 

wypowiedział ostatecznie, że pozwolenie na budowę w takim kształcie, a nie innym było 

ważne. WIOŚ zrobił pomiary kontrolne hałasu, nie było przekroczeń. Natomiast, co do 

drugiego pytania, to nie planują wystąpienia w kwestii zmian tej ustawy. Ministerstwo tak 

naprawdę zna temat i samo tutaj może podjąć zmiany. Dyrektor nie bardzo widzi sens takiego 

wystąpienia WIOŚ. Tutaj bardziej gminy powinny wystąpić, to byłoby to mocniejsze niż 

WIOŚ. Odpady już w tej chwili lądują w wyrobiskach, w żwirowniach. Jest to też coś,                     

co zaczyna się robić powoli taką małą plagą, bo jest pokusa, żeby nie wszystko dać do 

instalacji, która ma jakieś tam duże ceny, a przedsiębiorca odbierający odpady chce sobie 

zmniejszyć koszty. Takie również sygnały mają, walczą z tym, natomiast znowuż walka jest 

utrudniona, dlatego że w ustawie o odpadach jest brak zabezpieczenia roszczeń, jak również 

niezapowiedzianych kontroli. W gospodarce odpadami ¾ firm nie działa zgodnie                               

z zezwoleniami.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski podziękował za współpracę, która     

w tej kadencji z WIOŚ naprawdę układa się dobrze. Dzięki naszym wspólnym działaniom 

udało nam się ruszyć kwestię składowiska na terenie byłych zakładów Boruta. Po tych 

spotkaniach w mniejszym gronie doprowadziliśmy do spotkania wszystkich stron i to                         

w ramach Wojewódzkiego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Ustaliliśmy sobie procedurę 

dalszego działania. Pierwszym krokiem jest wystąpienie WIOŚ o zmianę likwidatora spółki 

Eko Boruta. Jeżeli chodzi o uwagę dyrektora odnośnie wydawania zgód przez Starostwo 

Powiatowe na zbiórkę odpadów, to ustawa o odpadach jest ustawą dość taką łatwą dla 

potencjalnego przedsiębiorcy, który chce uzyskać zgodę na zbiórkę odpadów. Jest tak,                       

że jeżeli przedsiębiorca składając wniosek ma wszystkie dokumenty spełniające wymogi 

ustawowe, to my nie możemy mu tej zgody nie wydać. My też nie mamy wpływu na to, kto 

co przywozi. Zgodził się, że wspólne działania zawsze dają lepszy efekt niż pojedyncze. 

Generalnie jest problem na terenie po byłych zakładach Boruta, dlatego że miasto Zgierz nie 
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ma aktualnego planu zagospodarowania przestrzennego. Gdyby plan był i w nim byłyby 

zawarte określone zapisy, nie byłoby problemu. Tych firm, które mają tam zgody jest kilka 

bądź nawet kilkanaście i to zgody są wydane przez Starostwo Powiatowe w Zgierzu. Także 

na pewno by tą sprawę rozwiązała kwestia jak najszybszego uchwalenia planu 

zagospodarowania dla tych terenów, gdzie można by zablokować.  Jeżeli będziemy dalej tak 

wspólnie współpracować, to jest szansa na rozwiązanie problemu składowisk na terenie po 

byłych zakładach Boruta.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski poinformował, że 5 grudnia br. o godz. 1000 odbędzie się                 

II część posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w sprawie 

dotyczącej właśnie składowisk na terenie po byłych zakładach Boruta. Przypomniał,                              

że w maju br. odbyło się pierwsze posiedzenie Komisji poświęcone tej sprawie z udziałem  

przedstawicieli różnych instytucji. Te instytucje teraz również  zostały zaproszone. Chcemy 

powiedzieć, co dalej i kto za co odpowiada. Sprawa jest o tyle poważna, że zajął się tym 

problemem Wojewódzki Zespół Zarządzania Kryzysowego. Odbyło się posiedzenie 

odpowiednie w sprawie składowisk na terenie Boruty 30 października br. Komisja jest  

konsekwentna  w swoim działaniu. Zaprosił radnych szczególnie tych ze Zgierza do udziału 

w posiedzeniu Komisji. Radny jest również przedstawicielem Rady w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego. Komisja ta podjęła inicjatywę,                          

że 11 grudnia br. odbędzie posiedzenie poświęcone między innymi sprawie utylizacji                            

i przetwarzania odpadów niebezpiecznych na ternie dawnych zakładów Boruta. Reasumując, 

zajmujemy się ważnymi sprawami dla mieszkańców Zgierza i całego powiatu. Liczy na to,   

że wzorowa współpraca z WIOŚ pozwoli na rozwiązanie tego problemu w tej kadencji. Liczy 

na zaangażowanie wszystkich radnych. Mamy program ochrony środowiska, w ramach 

którego mamy określone zobowiązania także. Cieszy się, że temat, który pilotuje, przy dużym 

wsparciu wielu osób, może w tej kadencji spowodować to, że na koniec kadencji będziemy 

mogli powiedzieć, że wykonaliśmy także w tej sprawie dobrą robotę. 

 

Radny Adam Bączyk podniósł temat płynnych nieczystości. Wiele miejscowości na terenie 

powiatu, jak również w całej Polsce, nie posiada kanalizacji i w związku z tym ścieki są 

odbierane przez wozy asenizacyjne. Problem polega na tym, że przejeżdżając przez niektóre 

miejscowości, przez pola, przez drogi czuć fetor tych nieczystości. Wszyscy o tym wiedzą,                  

że te ścieki w jakimś procencie nie są zrzucane do grupowej oczyszczalni ścieków.                          

Czy dyrektor widziałby tutaj jakieś rozwiązanie np. w kwestii uszczelnienia wozów, żeby 

posiadały takie liczniki, żeby można było po okresie rocznym zanalizować, ile pobrały tych 

nieczystości płynnych i porównania z danymi, ile tych ścieków zostało zrzuconych do 

grupowych oczyszczalni. Dałoby to obraz, ile tych ścieków poszło w pola.  

 

Dyrektor odpowiedział, że zgodnie z ustawą tzw. śmieciową w sprawozdaniach odpadowych 

jest podawana ilość zinwentaryzowanych zbiorników na nieczystości ciekłe. Zasada jest taka, 

że każdy mieszkaniec, który ma domek z szambem jest zobowiązany posiadać umowę na 

wywóz tych nieczystości i firmy, które wywożą nieczystości powinny gminie sprawozdawać, 

ile mają zawartych tych umów, ile wywiozły tych nieczystości. Na tej podstawie gminy robią 

zbiorcze sprawozdanie. Mniej więcej to wygląda tak, że w połowie przypadków gminy                       

w ogóle nie wiedzą czy ich mieszkańcy wywożą te nieczystości, opróżniają te zbiorniki. 

Firmy nie informują gmin, gminy nie kontrolują, a nie ma w tej chwili sankcji karnych, żeby 

nakazywać gminom wręcz tę kontrolę. Należałoby wprowadzić przepisy karne. Żeby może 

nawet WIOŚ mógł nakładać na gminy kary za nieosiągnięcie poziomów recyklingu                               

i kontrolować gminy, czy te z kolei kontrolują swoich mieszkańców. To w jakim stopniu 

pewnie by problem rozwiązało.  

 

Radny Adam Bączyk dopowiedział, że jemu chodziło o to, czy w samochodach firm 

wywozowych nie należałoby zamontować jakiś zegarów, liczników, które wskazywałyby ile 

w ciągu roku tych nieczystości zostało pobranych.  
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Dyrektor wyjaśnił, że WIOŚ nie kontroluje firm wywozowych, bo one działają na podstawie 

ustawy o utrzymaniu w czystości i porządku w gminach. Kontrolują je gminy. Generalnie 

firma musi się rozliczyć z ilości ścieków, którą dostarcza na oczyszczalnię, bo tam jej pilnują. 

Natomiast, jeżeli po drodze jest chęć zarobienia i wpuszczenia tego gdzieś na pola, to licznik 

można oszukać. Poza tym nie ma czegoś takiego, jak obowiązkowy licznik, prawo czegoś 

takiego nie przewiduje na dzień dzisiejszy. Przedsiębiorca musi się spowiadać, ile tych 

ścieków odebrał, od jakich mieszkańców i wystawiać kwitki.    

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi dotycząca 

budowy trasy S-14 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady  przekazała, że drogą e-mail otrzymała informację, iż dyrektor 

GDDKiA nie będzie w stanie wziąć udziału w dzisiejszej sesji w związku z licznymi pilnymi 

obowiązkami. Jest jednak gotowy odpowiedzieć na wszystkie merytoryczne pytania 

dotyczące budowy drogi ekspresowej S14. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji zadań powiatu powierzonych w drodze uchwał innym podmiotom 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił sprawozdanie.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Budżetowo-Finansowej 

do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady po uzgodnieniu z przewodniczącymi Komisji zaproponowała,                       

aby sprawozdania z prac poszczególnych Komisji poddać pod głosowanie bez ich 

przedstawiania z uwagi na to, iż wszyscy radni je otrzymali i mieli możliwość zapoznania się.  

Nie zgłoszono uwag w tym zakresie.  
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Sprawozdanie z prac Komisji Statutowo-Prawnej Rady Powiatu Zgierskiego stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Budżetowo-Finansowej Rady Powiatu Zgierskiego stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Powiatu Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 12 stanowi 

załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 13 stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 14 stanowi 

załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej Rady 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 15 stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Rady Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 16 stanowi 

załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1128. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1147. 

 

10a)  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/437/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 17 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Statutowo-Prawnej Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/438/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Statutowo-Prawnej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 46                             

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 18 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo-Finansowej Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/439/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Budżetowo-Finansowej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 49                             

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 19 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/440/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi 

załącznik nr 52 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 20 stanowi załącznik nr 53                            

do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                         

i Rekreacji Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/441/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi 

załącznik nr 55 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 21 stanowi załącznik nr 56                            

do protokołu. 

 

Ad. 10f) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/442/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi 

załącznik nr 58 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 22 stanowi załącznik nr 59                            

do protokołu. 

 

Ad. 10g) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                           

i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 60                          

do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/443/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi 

załącznik nr 61 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 23 stanowi załącznik nr 62                            

do protokołu. 

 

Ad. 10h) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego                       

i Infrastruktury Przestrzennej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 63                          

do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/444/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 

2018 stanowi załącznik nr 64 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 24 stanowi załącznik               

nr 65 do protokołu. 

 

Ad. 10i) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji do spraw Przeciwdziałania 

Bezrobociu Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/445/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji                        

do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi 

załącznik nr 67 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 25 stanowi załącznik nr 68                                 

do protokołu. 

 

Ad. 10j) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego w Zgierzu stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że skargę analizowały Komisja Rozwoju Gospodarczego                     

i Infrastruktury Przestrzennej oraz Komisja Statutowo-Prawna. Obydwie Komisje 

wnioskowały o uznanie skargi za niezasadną.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę                        

za niezasadną. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/446/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zgierzu stanowi załącznik nr 70 do protokołu. Wydruk         

z głosowania nr 26 stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Ad. 10k) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Ministra Edukacji Narodowej zadań publicznych                           

z zakresu administracji rządowej stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/447/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia od Ministra Edukacji Narodowej 

zadań publicznych z zakresu administracji rządowej stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 27 stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Ad. 10l) 

Projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/448/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie wysokości opłat za usunięcie 

i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 

odstąpienia od usunięcia pojazdu stanowi załącznik nr 76 do protokołu. Wydruk z głosowania 

nr 28 stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Ad. 10m) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk A stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Ochrony Zdrowia  i Pomocy Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/449/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 79 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 29 

stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Ad. 10n) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk B stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/450/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 82 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 30 

stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Ad. 10o) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk C stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/451/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 85 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 31 

stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

Ad. 10p) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 
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Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/452/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 32 stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Ad. 10q) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych                       

na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIX/453/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018  stanowi załącznik nr 91                  

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 33 stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 93 do protokołu.    

 

Ad. 12 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Starosta oświadczył, że odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie. Niemniej jednak odniósł się do niektórych zapytań z interpelacji radnego Krzysztofa 

Łebedowskiego dotyczących przebudowy drogi powiatowej Borszyn-Trojany-Różyce 

Żmijowe. Nie wie, czy radny reprezentuje powiat, czy reprezentuje wykonawcę. Nikt nie 

utrudniał firmie wykonania tego zadania. Firma się zwróciła do Zarządu o przedłużenie 

terminu wykonania zadania. O miesiąc termin został wydłużony, co nie dało żadnych 

efektów. Oczywiście prezes firmy rozmawiał ze Starostą w sprawie odwodnienia.                            

To odwodnienie nie było planowane ze względu na to, że nie było gruntów. W związku                       

z tym, że były opady w tym czasie, to zaistniał problem. Jednak ten problem został 
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rozwiązany poprzez zastosowanie odwodnienia francuskiego, które zdało egzamin                               

i normalnie funkcjonuje. Było odebrane 30 sierpnia 2017 r. Zatem nie było żadnego 

problemu, jeżeli chodzi o czas wykonania inwestycji. Radny zarzuca, dlaczego to nie 

wykonawca robił to odwodnienie, dlaczego pokazała się obca firma. Otóż prowadzone były 

rozmowy z prezesem firmy w tym zakresie. Prezes nie miał nic przeciwko, że wykonamy to 

we własnym zakresie. Firma Larkbud za wykonanie 300 m odwodnienia zażądała                            

354.102, 60 zł. Uznaliśmy, że cena jest zupełnie nieadekwatna do określonego zadania. I stąd 

też, drogą zapytań, wyłoniliśmy firmę, która zrobiła to zadanie za 127.668,88 zł. W związku    

z tym, gdzie tu mamy jakiekolwiek sprzeczności. Czy byłoby uzasadnione realizowanie 

inwestycji za środki trzy razy droższe. Nie rozumie tego typu zastrzeżeń radnego. Firma, przy 

wykonywaniu tego zadania, dalej zażądała przedłużania terminów, na co już nie mogliśmy się 

zgodzić, bo było to niezasadne i nieracjonalne. W trakcie tych robót sprawdziliśmy jakość ich 

wykonania, ponieważ firma zarzucała, że grunt jest nie taki, że nośność tego gruntu jest inna, 

przedstawiała jakieś ekspertyzy. Zrobiliśmy swoje, zupełnie się to nie potwierdziło. Firma 

przekazała, że grunt jest G4, a okazało się, że jest G1. Poza tym została jeszcze sprawdzona 

jakość wykonania  i okazało się że na pewnych odcinkach tej podbudowy nie ma np. warstwy 

odsączającej, nie trzymają się grubości poszczególnych warstw. Prezes przyznał                                

w rozmowach, że zrobili fuszerkę i trzeba to naprawiać. Wprowadzamy plan naprawczy. 

Zaczął się ten plan naprawczy tzn. wykonawca wjechał w poszczególnych odcinkach  na tę 

drogę, pozbierał część tłucznia,  zostawił i odjechał. I tak mniej więcej wygląda ta praca tej 

firmy. Także naprawdę Starosta nie rozumie takich zarzutów, że to my żeśmy komukolwiek 

cokolwiek utrudniali. W procesie inwestycyjnym niestety zdarzają się czasem takie wpadki, 

wypadki, których  nie da się przewidzieć. W ubiegły czwartek w Starostwie odbyło się 

spotkanie z prezesem firmy Larkbud, na którym poprosiliśmy o przekazanie placu budowy. 

Prezes stwierdził, że nie przekaże tego placu budowy do momenty, kiedy nie doprowadzi 

drogi do odpowiedniego stanu przejezdności. Poprosiliśmy o ewentualne sporządzenie 

kosztorysu, na co prezes oczywiście przystał i deklarował, że na drugi dzień ten kosztorys 

prześle i przystąpi do nawiezienia tam tłucznia, wyrównania, tak żeby droga była przejezdna. 

Minął tydzień i nie ma żadnego odzewu. Jest tylko jedno stwierdzenie, że absolutnie nie 

zamierza oddać placu budowy. Mieliśmy już przygotowany na poniedziałek transport 

tłucznia, żeby dokończyć tą podbudowę, żeby ludzie mogli z tej drogi korzystać, ale niestety 

tego nie ma. Prezes zatrzymując plac budowy odpowiada za wszystkie zdarzenia, które mogą 

na tej drodze się  wydarzyć, odpowiada także za zimowe utrzymanie, a my musimy wystąpić 

do sądu o odebranie placu budowy. Tak wygląda sprawa.  

Następnie Starosta nawiązał do apelu do Zarządu o zrezygnowanie z zadłużania powiatu.  

Przypomniał, że już dużo wcześniej sygnalizował, że w pewnym momencie nadejdzie taki 

czas, kiedy będziemy musieli sięgnąć po kredyty. Nie bierzemy tego kredytu, po to żeby go 

przejeść, przepuścić, wydać na jakieś rzeczy, które są niepotrzebne. Bierzemy go na 

inwestycje, których jeśli teraz nie wykonamy, nie zostaną wykonane bardzo, bardzo długo. 

Wszyscy wiemy, jaka jest perspektywa finansowa, kiedy ona się kończy. I teraz, jeżeli nie 

przeprowadzimy termomodernizacji budynków użyteczności publicznej, to nie będzie 

zrobiona przez następne długie lata. Jeżeli nie pobudujemy tego, co sobie zaplanowaliśmy,               

to również będzie z tym problem. W historii tego powiatu to zadłużenie było wyższe niż teraz 

planowane i jakoś nic się nie stało. Przez kilka ostatnich lat trochę zaciśnięcie pasa 

spowodowało, że ten kredyt spadł do naprawdę minimalnego poziomu. W każdym bądź razie 

wszystkie wskaźniki budżetowe nie są przekroczone. W innym wypadku Regionalna Izba 

Obrachunkowa nie dałaby pozytywnej opinii i nie pozwoliłaby się zadłużyć. Nawet, jeżeli te 

26 mln zł zostanie zaciągnięte, to i tak będziemy w znacznie lepszej sytuacji niż większość 

samorządów, nie tylko ościennych, ale i w Polsce. A, jeżeli rzeczywiście radni uważają,                     

że nie powinniśmy zaciągać tych  kredytów, to jest tylko jedna droga niech wskażą 

inwestycje do wykreślenia z planu inwestycyjnego.  
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Ad. 14 

Radny Krzysztof Łebedowski odnosząc się do odpowiedzi Starosty podkreślił, że nie 

reprezentuje żadnej firmy. Nie zna, nie ma żadnych koligacji rodzinnych, ani koleżeńskich                

z żadną firmą. Poprosił o dokumentację dotyczącą tej inwestycji, poprosił o wszystkie 

projekty, o wszystkie przetargi, ponieważ są usuwane z BIP przetargi, które już się odbyły.                  

Żeby dostać dokumentacje, trzeba występować do Starostwa albo poprzez ePUAP z dostępu 

do informacji publicznej, albo poprzez interpelacje. A nie musiałby występować, gdyby 

rzeczywiście te wszystkie informacje archiwalne były w BIP. Z analizy tych dokumentów 

wynika to, że już na samym początku powstał problem, ponieważ jak Starosta nadmienił nie 

było gruntów. I na samym początku realizacji tej inwestycji powinniście dobrze zbadać teren         

i jeśli brakowało gruntów na wykonanie rowu, wykupić te grunty. Niestety nie zrobiliście 

tego. Radny od członka Zarządu Adama Świniucha wie, że jest tam jedna rodzina z którą 

trudno byłoby negocjować. Można skorzystać ze spec ustawy i można takie grunty wykupić 

wcześniej. Jeśli się robi inwestycję za ponad 2 mln zł, to już są poważne pieniądze, to już jest 

poważna inwestycja, która powinna być na lata. Już w fazie projektowania, radny dzwonił do 

projektanta (nie miał w tym żadnego interesu, chciał się tylko dowiedzieć) i ten  

poinformował go, że Zarząd zdecydował o tym, żeby nie było odwodnienia, że będzie ono                  

w późniejszym etapie. Dziwi to radnego. Nie jest jego interesem reprezentowanie żadnej 

firmy, jego interesem jest reprezentowanie mieszkańców. Wielu z nas radnych na tej sali jest 

z tego okręgu wyborczego, wielu z nas radnych walczyło o tę inwestycję i chciało żeby to 

było zrobione. Niestety błędy w sztuce, błędy na samym początku, przed realizacją tak 

poważnej inwestycji, doprowadziły do tego, że później dochodzi do przerzucania się                           

i szukania sobie pism, kto zawinił czy starostwo, czy firma.  Radny tego nie ocenia, bo to nie 

jest jego rolą, ale to jest takie odbijanie piłeczki. Nigdzie w tym wszystkim nie widzi woli, 

żeby tę inwestycję zakończyć, żeby usiąść do stołu i powiedzieć sobie nie szukamy na siebie 

haków, jeśli ktoś nie tak postąpił, spróbujmy tę inwestycję w tym roku zakończyć, bo to jest 

w interesie mieszkańców. Radny teraz widzi zarówno działania Zarządu, jak i działania tej 

firmy. Firma nie daje placu budowy, bo zapewne będzie chciała złożyć sprawę do sądu i na 

pewno będzie chciała powołać jakiegoś biegłego sądowego. Zarząd powinien, jak najszybciej, 

ten plac budowy odebrać i jak najszybciej doprowadzić tę drogę do stanu takiego, żeby 

mieszkańcy mieli przejezdnie. I jedni i drudzy zapewne walczą już w tej chwili o swoje 

interesy, żeby później przed sądem mieć argumenty, dokumentację, która będzie pozwalała na 

to, że jedni czy drudzy wygrają. Oczywiście radny jest za tym, żeby to powiat wygrał i żeby 

nie doszło do sytuacji takiej, że powiat będzie musiał zapłacić. Radny, jako wieloletni 

samorządowiec, to takiej fuszerki jeszcze nie widział, jak ta inwestycja drogowa. Projekt 

powinien od samego początku uwzględniać odwodnienie. Powinno to być w przetargu jasno 

przejrzyście. Projektant powinien pojechać. Ten grunt powinien być zbadany i powinny być 

uwzględnione warunki klimatyczne, że może spaść deszcz i może być tam sytuacja taka czy 

inna, bo na pogodę nie ma możliwości wpływać. Rok czasu był robiony projekt i jeszcze nie 

tak jak trzeba. Dla radnego jest to niezrozumiałe.  Jak się rok czasu robi projekt budowlany 

tak ważnej inwestycji, to tam już powinny być grunty przygotowane, wszystko wymierzone, 

zrobione badania. To powinno być iskierką na torcie. Radni cieszyli się, że ta inwestycja 

powstanie dla mieszkańców. A dzisiaj co, mieszkańcy stoją i patrzą, jakieś wykopaliska 

archeologiczne, nie wiadomo co, nie widomo jak, nie wiadomo gdzie. Jedna firma robi, druga 

wchodzi przeszkadza i jedni na drugich szukają haka. A największym zmartwieniem jest to, 

że mieszkańcy nie mają drogi. To nie jest pierwsza droga, która nie jest dokończona. Dzisiaj 

zadał też pytanie odnośnie dróg, które są przenoszone na kolejne lata, na tzw. wydatki 

niewygasające. Rozumie raz się może zdarzyć, dwa razy może się zdarzyć, ale taki prosty 

chodnik  w Maszkowicach na przyszły rok przenosimy, barierki, o które  prosił. Radny 

podziękował Sekretarzowi – prosta sprawa (składał interpelację w tej sprawie), zadzwonił że 

trzeba przepust w Sierpowie przeczyścić. Zostało to zrobione. Można? Można, ale trzeba 

chcieć. Radny odnosi wrażenie, że Starosta robi jemu na złość. Nie robi na złość jemu, że nie 

realizuje pewnych rzeczy, o które radny prosi w imieniu mieszkańców. Starosta po prostu 

robi na złość mieszkańcom, że to nie jest zrobione. Radny prosił, żeby go nie oceniać, tylko 
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wziąć to sobie do serca i naprawdę solidnie przyłożyć się do pracy. Jeśli robicie inwestycje, 

zróbcie projekt porządnie, a nie będzie takich problemów.  

 

Radny Michał Pilarski na kanwie złożonych interpelacji dotyczących inwestycji zaznaczył,               

że na tej sesji jest już kolejny sygnał, że coś się nie tak dzieje z tymi projektami. Następnie 

radny (w związku z informacją, jaka do niego dotarła) zapytał, czy to prawda, że w związku         

z wprowadzeniem transmisji 4K Starosta zamierza wymienić telewizor w pokoju 

Wicestarosty, bo nie wszystko odbiera.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że nie przyjmuje tego pytania, bo realizowany jest punkt 

Oświadczenia i wnioski radnych.   

 

Radny Rafał Mamiński nawiązując do interpelacji radnego Krzysztofa Łebedowskiego 

zwrócił uwagę, że może to jest znak, żeby informować poszczególnych radnych z regionów, 

żeby brali udział w rozmowach na temat danych inwestycji. Następnie radny zwrócił uwagę,                   

że kwota zaplanowana na zadanie dotyczące przebudowy skrzyżowania ulic Gałczyńskiego                 

z Parzęczewską w Zgierzu jest nie za wysoka i na za dużo nie wystarczy. A to skrzyżowanie 

musi być i nie kosztem sali gimnastycznej w  Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka.    

 

Przewodnicząca Rady podała, że kolejna sesja odbędzie się 22 grudnia o godz. 900. 

 

Ad. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXXIX sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1235. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała  


